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Velkommen til årsmøte! 
 
Styret i Kristiansand Arbeiderparti ønsker velkommen til årsmøtet lørdag 11. mars 2023, klokken 10.00. 
Sted: Bystyresalen i Kristiansand. Registrering fra kl. 09:30. 
 

Dagsorden:  
 
Velkommen v/ lokallagsleder Helge Stapnes 
 
1. Konstituering  

a) Valg av møteleder og sekretariat  
b) Godkjenning av dagsorden  
c) Godkjenning av forretningsorden  
d) Valg av tellekorps  
e) Valg av protokollunderskrivere 
 

2. Årsmeldinger   
a) Styret 
b) Bystyregruppa 
c) Seniorgruppa 
d) Kvinnenettverket 
e) Kontrollkomiteen 

 
3. Regnskap for 2022 
 
Politisk innledning ved Kjersti Stenseng 
Debatt om politisk innledning 
Utdeling av hederstegn 
Matpause 
 
4. Årsmøteforslag 
 
5. Handlingsplan for 2023 
 
6. Årshjul 2023 
 
7. Budsjett for 2023 
 
8. Valg: 

a) Styret 
b) Representantskap i Agder 
c) Kontrollkomite 
d) Valgkomite 

 
Forslag til forretningsorden:  

• Det velges en ordstyrer som leder møtet og sekretærer til å føre protokoll 

• Det velges et tellekorps på tre medlemmer 

• Det gis rett til å ta ordet to ganger i samme sak, med henholdsvis tre og to minutter 

• Ordet til forretningsorden eller saksopplysning begrenses til ett minutt 
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• Alle forslag skal leveres skriftlig til ordstyrer 

• Strek for debatten settes med alminnelig flertall. Det er ikke anledning til å fremme nye forslag etter at strek er 
satt. Før strek settes skal alle innkomne forslag refereres.  

• Vedtak fattes med alminnelig flertall 
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Sak 2a: Styrets årsmelding for 2022 

Årsmelding for Kristiansand Arbeiderparti 

Innledning: 

Året 2022 har inneholdt mange aktiviteter for Kristiansand Arbeiderparti. Vi har hatt flere medlemsmøter, vedtatt 

program for 2023-2027 og vedtatt nominasjonsliste. Det har også vært noen store politiske saker som har vært 

gjenstand for debatter i lokalpartiet. Valgkamputvalget er også i gang med forberedelsene til valget i 2023.  

 

Styrets sammensetning: 

Leder: Helge Stapnes  

Nestleder: Benedicte Nordlie 

Økonomi: Martha Borøy  

Sekretær: Tore Mydland  

Styremedlem og medlemsansvarlig: Marit B. Grimsrud  

Styremedlem og kvinnepolitisk ansvarlig: Neda Blakstad  

Styremedlem og seniorkontakt: Gro Høiby  

Styremedlem: Kai Steffen Østensen  

Styremedlem: Semir Mujkic  

Vararepresentanter:  

1. vara: Bjørn Egeli  

2. vara: Kine Schjelderup Bredesen  

3. vara: Dalmar Shirwac 

4. vara: Kjerstin Breistein Danielsen  

5. vara: Adriana Ruiz 

I tillegg har Marte Hovatn (kontoret), Jan Hedenstad (kontrollkomiteen), Kenneth Mørk (gruppeleder), Jan Oddvar 

Skisland (ordfører), Andrine Hilde (februar- mai) og Jesper Thoresen (mai- mars) fra AUF deltatt på styremøter.  

Styret har hatt 14 møter.  

AU:  

Helge Stapnes 

Benedicte Nordlie 

Tore Mydland  

Marte Hovatn (ansatt) har også deltatt på møtene.  

AU har hatt 16 møter.  

Aktivitet:  

Mars: På årets første medlemsmøte la styret frem handlingsplanen for 2022. Programkomiteen og 

nominasjonskomiteen la frem prosessen for komiteene.  

Mai: Kristiansand AP arrangerte 1. mai-frokost på partikontoret. Partiprogrammet og innspill fra medlemmer var 

tema for medlemsmøtet den 3. mai.  

Juni: Åpent møte med helseminister Ingvild Kjerkol 7. juni. I tillegg hadde vi et ekstraordinært medlemsmøte den 13. 

juni om mulig reversering av kommunestrukturen.  

Juli: Minnesmarkering 22. juli 

August: Den 27. august hadde vi stand under Skeive Sørlandsdager.  

September: Vi hadde medlemsmøte den 5. september hvor Kari Henriksen innledet med temaet «Hva kan vi gjøre 

for å vinne kommunevalget i vanskelige tider?». Vi hadde et nytt medlemsmøte 19. september hvor vi behandlet 

listeforslaget og førsteutkast til program for fylkestingsvalget 2023. Den 27. september fikk vi besøk av statssekretær 

i Kunnskapsdepartementet, Sindre Lysø, som innledet om APs utdanningspolitikk.  
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Oktober: Den 20. oktober hadde vi infokveld for nye medlemmer. 31. oktober hadde vi medlemsmøte om valg av 

delegater til nominasjonsmøte og representantskapsmøte i fylket.  

November: 24. november hadde vi et nominasjonsmøte hvor resten av lista ble valgt.  

Desember: 5. desember hadde vi medlemsmøte om kommunebudsjettet.  

Januar 2023: 16. januar hadde vi et ekstra medlemsmøte om antall uthevede listekandidater. 

Mars 2023: Den 6. mars hadde vi nytt medlemsmøte om antall uthevede listekandidater.  

 
I tillegg har kvinnenettverket i KAP vært med å starte «Samfunnsengasjerte kvinners Forum», hvor kvinner på tvers 

av politisk tilhørighet har samles.  

Organisasjon:  

Marte Hovatn har vært ansatt i en 80% stilling.  

Vi hadde pr. 31.12.2022 582 medlemmer, hvorav 24 står som ubetalte.  

 

Frikjøpte politikere:  

Jan Oddvar Skisland, 100% ordfører 

 

Jan Erik Tønnesland: Organisasjonsutvalget 

Åse Løvdal: Oppvekstutvalget  

Alason: Arbeid og inkluderingsutvalget  

Bjørn Egeli: Kulturutvalget 

Alle disse er frikjøpt med 30% som hovedutvalgsledere 

Jannike Arnesen 

Trond Blattmann 

Disse to er frikjøpt 30% i by og stedsutviklingsutvalget  

 

Kenneth Mørk, gruppeleder, 47% frikjøpt. 

 

Nasjonale – og internasjonale verv:  

Kari Henriksen er stortingsrepresentant, fjerde visepresident på Stortinget og visepresident i OSSE. Mette Gundersen 

er representant i Europarådets kommunalkongress. 

Kai Steffen Østensen er politisk rådgiver til helse- og omsorgsministeren. Mette Gundersen var statssekretær i 

Samferdselsdepartementet, men gikk ut av regjeringsapparatet oktober 2022.  

Fredrik Jensen og Neda Blakstad er fylkestingsrepresentanter fra Kristiansand. Kai Steffen Østensen er i permisjon fra 

vervet i fylkestinget mens han er i regjeringsapparatet.  

Kenneth Mørk og Mona Dia er medlemmer av fylkesstyret til Agder Arbeiderparti. Mona Dia møter også i 

landsstyret. 

 
Programkomiteen har bestått av:  
Benedicte Nordlie (leder) 

Christian Justnes (trakk seg) 

Stina Torjesen 

Kenneth Mørk 

Jannike Arnesen 

Abdullahi Alason 

Mette Gundersen 

Jan Erik Tønnesland 
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Adriana Ruiz 

Tore Mydland 

Mona Dia 

Kai Steffen Østensen 

Ida Hirst 

Audun Øvrebø 

Åse Løvdal 

Leif Andreas Lyngø 

 

Nominasjonskomiteen har bestått av:  

Astrid Hilde (leder) 

Helge Stapnes 

Gro Monsen Høiby 

Isabelle-Louise Aabel 

Cay Nordhaug 

Roy Gyberg 

Andrine Hilde 

Terje Næss (trakk seg)  

Marit Bjørnskau Grimsrud (trakk seg)  

 

Økonomi: 

Årsregnskapet for 2022 viser et underskudd på 123 429 kr.  

Styret anbefaler det fremlagte årsregnskapet godkjent. Styret kjenner ikke til noen forhold av viktighet for å 

bedømme Kristiansand Arbeiderpartis stilling og resultat som ikke fremgår av regnskapet og balansen med noter. 

Årsregnskapet gir derved et rettvisende bilde av inntjening, likviditet og finansielle stilling. Det er etter 

regnskapsårets utgang ikke inntrådt forhold som etter styrets syn har betydning ved bedømmelse av regnskapet. 

Årsregnskapet er satt opp under forutsetning av fortsatt drift. 
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Sak 2b: Årsmelding for Arbeiderpartiets bystyregruppe 2022 

Bystyregruppa har lagt bak seg et spennende, men også et krevende år. Året som er gått har vi ikke hatt budsjett-

flertall, det har allikevel vært et år der vi har markert oss godt politisk. Bystyregruppa er aktive i bystyremøtene, vi 

samarbeider godt, er godt forberedt til bystyremøtene og vi er gode til å dele på oppgaver og ansvar. Vi markerer oss 

også godt i hovedutvalg og andre styrer/utvalg. 

2022 har heldigvis vært et nesten normalt år med tanke på pandemiens mange utfordringer med blant muligheten 

til å samles til møter. Med unntak av de to første bystyremøtene som ble gjennomført henholdsvis digitalt og på 

Caledonien med avstand, så har møtene vært gjennomført på vanlig måte i bystyresalen. Det har hatt en positiv 

innvirkning på de politiske debattene og stemningen i bystyret. Vi er også svært godt fornøyd med at vi nå igjen kan 

ha åpne gruppemøter på partikontoret. Det er alltid god deltakelse på gruppemøtene våre med aktive medlemmer 

til stede. 

Bystyret har i løpet av 2022 behandlet hele 284 saker. Det er ny rekord og sier noe om hvorfor møtene våre er både 

lange og krevende. Det er ikke lett å trekke frem de viktigste sakene, men vi vil likevel trekke frem noen saker:  

• Byvekstavtale – flertall med støtte fra AP 

• Fusjon Agder Energi – Glitre – flertall med støtte fra AP 

• Et nytt Tall Ships Races 2025 – flertall med støtte fra AP 

• Ny skolestruktur på Hånes og bydelshus – enstemmig 

• Innføring av elevpris – ikke vedtatt – mye takket være AP og Ungdommens bystyre. 

Det var dessverre ikke vårt budsjettforslag (fremmet av AP, SV, Rødt og Venstre) som fikk flertall i forbindelse med 

behandling av økonomiplanen i desember 2022. Forslaget som fikk flertall ble fremmet av «Grønt sentrum» (Krf, 

MDG, Sp og Folkelista). Det betyr at vi fortsatt står uten budsjettflertall og en fungerende koalisjon. Vi vil allikevel 

trekke frem som positivt det gode samarbeidet vi har og har hatt med Sv, Rødt og Venstre. Vi vil heller ikke unnlate å 

peke på at vi er noe skuffet over noen av våre tidligere koalisjonspartnere. 

Selv om vi ikke fikk flertall for vårt budsjettforslag så fikk vi flertall for flere gode verbalforslag, alene eller sammen 

med andre samarbeidspartier: 

• Behov for en skolebehovsplan 

• Nye lokaler til Sammen-senteret 

• Kongens senter – langtidsavtale 

• Mer involvering av Ungdommens bystyre 

• Bruk av CB- tomta 

• Flere læreplasser  

Bystyrestyregruppa består fortsatt av 4 kvinner og 9 menn. Mette Gundersen har hatt permisjon i 2022 på grunn av 

viktig posisjon i regjeringsapparatet. I hennes permisjonstid har Monika Hagen møtt fast i bystyret. 

Arbeiderpartiet har fortsatt følgende ledere i hovedutvalg: 
Formannskap: Jan Oddvar Skisland 
Næring og eierskap: Jan Oddvar Skisland  
Oppvekst: Åse Løvdal 
Kultur: Bjørn Egeli 
Organisasjon: Jan Erik Tønnesland 
Arbeid og inkludering: Abdullahi M. Alason 
 
Medlemmer i utvalg: 
Valg og honorar: Jan Oddvar Skisland 
Formannskap:  
Næring og eierskap:  
Oppvekst: Dagfinn Haarr 
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Kultur: Mona Dia 
Helse: Dalmar Shirwac og Paul M Lunde  
By og sted: Trond Blattmann og Jannike Arnesen 
Organisasjon: Adriana Ruiz og Monika Hagen 
Arbeid og inkludering: Trond Blattmann 
Kontrollutvalg: Terje Næss og Cay Nordhaug (Ingrid W Jæger) 
Havnestyre: Eirik D. Langeland 
 
Selv om vi ikke fikk flertall for vårt budsjettforslag så bygger bystyregruppa videre på våre prioriteringer og våre 

satsinger innenfor: 

• Klima og miljø 

• Fattigdomsbekjempelse og forebygging av utenforskap 

• Bydeler og frivillighet 

• Flere i arbeid 

Bystyregruppa til Kristiansand Arbeiderparti har brukt mye tid og krefter på det som kom som et sjokk på oss, 

helomvendingen fra regjeringen- hvor det likevel ble åpnet for en folkeavstemning/innbyggerhøring i forbindelse 

med kommunestrukturen og stor-Kristiansand. Det har vært et tett og godt samarbeid mellom styret, ordfører og 

bystyregruppa- noe bystyregruppa er veldig takknemlige for. Det har vært en prosess som har kostet mye for mange, 

men forankret i medlemsmøtet vårt fikk vi bekreftet at vårt standpunkt ble delt av et overveldende flertall i 

medlemsmassen vår. Gjennom året som har gått, har vi poengtert og utdypet vårt standpunkt flere ganger, og 

deltatt på møter med partiledelsen. Vi har ikke fått gjennomslag for vårt syn, det opplever vi som krevende. Særlig 

ettersom vi, etter å ha bekreftet våre vedtak om å bevare storkommunen på nytt, gjennom nye bystyrevedtak som 

ved siste behandling ble enda tydeligere- fremdeles opplever å ikke bli hørt. Vi skal stå på i perioden fremover for å 

vinne valg, og takker alle støttespillere, medlemmer og gode kolleger for et godt samarbeid i tiden som har vært. 

 

På vegne av bystyregruppa 
 
Kenneth Mørk 
gruppeleder 
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Sak 2c: Årsmelding fra seniorgruppa 2022 

Seniorgruppa i Kristiansand Arbeiderparti har hatt enda et aktivt år. 

Vi har møter hver 1. torsdag i måneden. Hovedsakelig på partikontoret, men er ute og lufter oss av og til.  Møtene 

blir kunngjort med email til alle medlemmer som har fylt 60 år og vi minner også om møtene på vår Facebook- side. 

Informasjon fra bystyregruppa og styret er faste poster på møtene i tillegg til sang, kjas og diskusjon om aktuelle 

politiske og organisatoriske saker. 

Vi har hatt disse møtene: 

• 3. mars: Jan Oddvar var på besøk og orienterte om aktuelle politiske saker 

• 7. april: Da hadde vi besøk av Martin Kolberg som gav et utrolig inspirerende foredrag. Vi må bevare partiets sjel 

og autoritet, var et av budskapene hans. 

• 5. mai: Her var vi på Sygna Kulturhus, der Jan Hedenstad fortalte litt om bydelen Songdalen, historie, politikk og 

hverdagsliv. 

• 9. juni: Da hadde vi siste møte før sommeren på ærverdige Boen Gård, der Inger Wisløf Jæger holdt et innlegg 

om historien til Boen gård. Vi brukte også tid på å diskutere regjeringens utspill i forhold til en eventuell 

oppsplitting av Kristiansand. 

• 1. september: Vi hadde besøk fra pensjonistforbundet v/ Leif Aksel Lindeland og Knut Olsen som informerte om 

digitale senior-utfordringer og muligheter. 

• 6. oktober: Bjørg og Jan Erik Olsen orienterte om kommunens aktivitetstilbud for folk født i 1944. 

• 10. november: Da la vi turen til VIA partner der daglig leder Trond Fekjær orienterte om VTA (varig tilrettelagt 

arbeid), og ikke minst om den betydning den har for menneskene som er tilknyttet denne. Vi hadde en 

omvisning på bedriften og fikk i tillegg anledning til å handle i utsalget deres. 

• 13. desember: Konsert i Kilden, med julegrøt etterpå hos Kirkens bymisjon. 

På alle møtene har diskusjonene rundt bordene gått livlig, latteren runget og sangen ljomet. Vi har vært mellom 25 

og 40 stykker på møtene.  

Vi har plass til flere, så alle (over 60 da) er hjertelig velkomne klokka 11 -13, hver 1. torsdag i måneden. 

For seniorgruppa 

Elfie, Leif, Bjørg, Eva og Gro 
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Sak 2d: Årsmelding fra kvinnenettverket 2022 

I 2022 har det vært mye aktivitet for kvinnenettverket. Vi har hatt flere arrangementer både internt i Kristiansand 

Arbeiderpartiet, og sammen med andre politiske partier.  

AU i kvinnenettverket består av:  

• Neda Blakstad (leder) 

• Anne Line Møllen 

• Kjerstin Breistein Danielsen 

• Zeinab Dar 

• Marte Hovatn (kontoret)  

 

Aktiviteter:  

2. mars hadde vi årets første treff. Anne Line Møllen innledet om temaet «Hvordan få flere kvinner inn i bystyret og 

hvordan få befolkningen til å krysse inn kvinner. 

Den 8. mars ble vi invitert av Kristiansand kommune til en frokost på Rådhuskvartalet, senere på dagen gikk vi i tog.  

22. mai hadde vi samling om temaet «Valganalyse, hva er svingvelgere opptatt av, og hvordan øke politisk deltakelse 

fra kvinner». Anne Line Møllen, Stina Torjesen og Benedicte Nordlie innledet.  

Den 24. august arrangerte Kristiansand Arbeiderparti første møtet i «Samfunnsengasjerte Kvinners Forum» sammen 

med andre kvinner på tvers av politisk tilhørighet. Vi hadde en introduksjonsrunde først, så var det gruppearbeid om 

hvordan kan vi kvinner skape en endring? Deretter samlet vi oss for å dele erfaringer og forslag.  

Den 11. oktober var det et nytt møte i Samfunnsengasjerte Kvinners Forum. Denne gangen var temaet valgloven, 

hvordan stryke/kvotere ved valg og hvilke rettigheter/ krav man har som bystyrerepresentant. Innleder var Mariann 

Tronstad Osmundsen, kommunalsjef politisk sekretariat.  

21. november hadde vi samling for kvinnenettverket i Kristiansand Arbeiderparti hvor vi diskuterte politiske møter 

på dagtid og nominasjonslista.  

Den 6. desember hadde Samfunnsengasjerte Kvinners Forum en omvisning hos Fædrelandsvennen. De ga oss tips 

om hvordan skrive gode debattinnlegg og hvorfor de velger noen saker fremfor andre.  

 

Økonomi:  

Kvinnenettverket har 11.000 kr til disposisjon.  

 

Planer for 2023:  

• Vi har satt opp et «Kvinner kan»-kurs 22. april 2023 med Siri Hov Eggen som innleder 

• Siste tirsdagen i måneden skal vi ha et uformelt treff. Første gangen er 28. februar 

• Flere kampanjer om temaet «Kryss en kvinne» 
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Sak 3: Regnskap for 2022 
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Sak 4: Årsmøteforslag 

 

A: Organisatoriske forslag 

Forslag 1: Instruks for kontrollkomité i Kristiansand Arbeiderparti 

Forslagsstiller: Kontrollkomiteen  

Instruks for kontrollkomité i Kristiansand Arbeiderparti 

1. Kontrollkomiteen står som årsmøtevalgt organ til ansvar overfor årsmøtet. 

2. Kontrollkomiteen skal føre tilsyn med lokalpartiets virksomhet, og påse at det følger lover og forskrifter, vedtekter 

og vedtak i lokalpartiets besluttende organer, samt vanlig organisasjonspraksis. For å etterleve/muliggjøre denne 

oppfølgingen gjennom årsmøteperioden innkalles komitéleder til styremøtene i Kristiansand Arbeiderparti. 

3. Kontrollkomiteens ansvarsområde er lokalpartiets virksomhet og forvaltning, uavhengig av hvordan virksomheten 

er organisert. 

4. Kontrollkomiteen skal gjennomgå protokollene fra de organ som forplikter kommunepartiet for å sikre at vedtak 

som fattes er i samsvar med vedtekter og fullmakter. 

5. Kontrollkomiteen har ansvar for å påse at handlingsplaner og budsjett blir fulgt opp, og etterspørre hvis 

nødvendig. 

6. Kontrollkomiteen kan til enhver tid forlange seg forelagt lokalpartiets dokumenter og korrespondanse, og kreve at 

tillitsvalgte og ansatte gir de opplysninger som komiteen mener er nødvendig for å utføre sitt verv. 

7. Kontrollkomiteen skal føre protokoll fra sine møter, og all saksbehandling i årsmøteperioden er fortrolig med 

mindre vedtak på enkeltsaker tilsier viktig deling med rette vedkommende. 

8. Kontrollkomiteen må ikke forveksles med revisjon. Det er imidlertid viktig for kontrollkomiteens vurderinger av 

den økonomiske informasjonen og kvalitet i system og rutiner, at komiteen bygger på opplysninger og resultater av 

revisjonens arbeid. 

9. Til møter som behandler årsmelding eller regnskap avgir komiteen årsmelding om sitt arbeid og hvilke 

konklusjoner den har trukket for sitt ansvarsområde. Det vil være naturlig at komiteen i sin årsmelding legger mest 

vekt på områder som revisjonen ikke behandler i sin årsmelding. 

10. Kontrollkomiteen bestemmer selv når og hvordan den skal arbeide ut fra de vedtak som er gitt av årsmøtet. 

Ingen andre organer eller personer kan pålegge komiteen begrensninger. 

Styrets innstilling: Forslaget vedtas 

 

Forslag 2: Forslag til partiskatt for perioden 2023-2027 

Forslagsstiller: Styret 

Ifølge vedtektene skal årsmøtet fastsette partiskatten. Dette er ikke blitt gjort siden 2019, og siden vi nå står foran 

en ny bystyreperiode, foreslås følgende reglement: 

1. Partiskatten settes til 10 prosent av møtegodtgjørelser mottatt for politiske verv i Kristiansand kommune. 

2. Lønn til hel- og deltidspolitikere, som er frikjøpt, erstatter annen arbeidsinntekt. Det skal betales 10 prosent 

partiskatt av differansen mellom kompensasjon for redusert lønn og frikjøpet. 

3. Det settes et tak på kroner 12 000 kr for årlig innbetaling av partiskatten. 
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4. Politikere i deltidsfrikjøp betaler partiskatt etter størrelse på frikjøpet, dog etter bestemmelsen i punkt 2 og 3. 

5. Ved særlige grunner kan det søkes partistyret om fritak for innbetaling av partiskatt. Dette vil for eksempel gjelde 

studenter, arbeidsledige og trygdede. 

6. Partiskatten er et viktig bidrag til driften av partiorganisasjonen. Det er hvert enkelt partimedlem sitt ansvar at 

denne innbetales til partikassa. Årsmøtet anbefaler at politikere som omfattes av frikjøpsordningen betaler inn 

partiskatt hver måned, og at politikere som mottar møtegodtgjørelser innbetaler to ganger i året. 

7. Det er styrets ansvar å informere nyvalgte politikere om ordningen. 

8. Etter hvert kommunevalg skal ordningen gjennomgås og revideres av styret, og legges frem for årsmøtet 

påfølgende år. 

Styrets innstilling: Forslaget vedtas (begrepet endres fra partiskatt til partiavgift), og med følgende formulering i 

punkt 1: Partiskatten settes til 10 prosent brutto av møtegodtgjørelser mottatt for politiske verv i Kristiansand 

kommune. Det gjelder for dem med frikjøpte verv og for dem som møter fast i bystyret eller et av bystyrets utvalg. 

 

B: POLITISKE FORSLAG  

Forslag 1: Trygg håndtering av atomkraft 

Forslagsstiller: Øyvind Mjøs 

Norge og andre land står ovenfor flere utfordringer når det kommer til å håndtere klimaendringene vi ser rundt oss i 

dag. En av de store utfordringene er å kunne skape nok energi til ens befolkning uten at det bidrar til økte 

klimaendringer. Dette har særlig blitt utfordrende som følge av Russlands krig mot Ukraina. Krigen har vært med på 

å øke prisnivåene på energi. 

Et forslag vi ser komme frem som et mulig alternativ for å bidra til mer klimavennlig og billig energi på sikt er bruken 

av atomkraft. Om vi som nasjon velger å benytte oss av atomkraft, så bør det være det offentliges ansvar å håndtere 

det fremfor å være i hendene på noen få forretningsledere. Dette fordi at det bør være det offentlige Norge sitt 

hovedansvar å forsyne befolkningen med strøm, for å bidra til lavere strømpriser og for kunne sikre i større grad en 

god håndtering av atomkraftverkene. Men det vil også være viktig av sikkerhetsmessige grunner at det i så fall blir 

det offentlige Norge som håndterer eventuelle atomkraftverk i Norge. Atomkraftverk er ikke fornybare energikilder, 

og de vil etterlate seg radioaktivt avfall. Dette er avfall som kan gjøre folk syke om det ikke blir håndtert riktig, og i 

verste fall sette flere liv i fare om det kommer i gale hender. 

Så om atomkraft blir bygd i Norge, så bør ikke det være en eller to menn sitt ansvar, men være i Norges hender med 

tanke på det beste for felleskapet! 

Kristiansand Arbeiderparti vil at eventuelle norske atomkraftverk skal driftes og være under ansvar av det offentlige 

fremfor av private personer og bedrifter. 

Styrets innstilling: Forslaget støttes. Sendes til Agder Arbeiderparti, stortingsgruppa og regjeringsapparatet.  

 

Forslag 2: Ikke problemfri datakunst!  

Forslagsstiller: Øyvind Mjøs 

Ny teknologi gir nye muligheter og utfordringer for folk og samfunn. I de siste årene, da spesielt fra 2022 har vi sett 

kraftig utvikling innenfor intelligente tjenester som er i stand til å for eksempel lage ganske realistiske og fantasifulle 

bilder. Tjenester som Midjourney og Dall-E-2 er i stand til å lage flere gode bilder av det personer ber dem om å 

tegne eller male digitalt. Det åpner opp for at flere kan lage bilder som de ønsker å ha til dekorasjon eller til andre 

bruksområder. 
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Men det er ikke problemfritt. Jo bedre teknologien blir, jo flere utfordringer må vi være beredt på å møte. Når 

dataprogrammer blir bedre til å lage fotorealistiske bilder, så må vi være forberedt på at vi kan møte mer troverdige 

falske nyheter i sosiale medier i fremtiden. Det er også flere tegnere og andre kunstnere som uttrykker bekymring 

over at digitale tjenester blir lært opp til å etterligne deres bilder av dem som bruker tjenestene. 

Lovverket vårt må klare å henge med i tiden og den raske utviklingen vi ser innenfor teknologi. For lovverket må 

kunne beskytte vårt demokrati, de som er sårbare i samfunnet som kan bli gjengitt i disse digitale bildene og de som 

lever av sin kunst. 

Det vil være veldig viktig at Norge og andre land følger med på utviklingen og blir rådført av dem som besitter 

kunnskap om teknologier som bildeskapere og om etikk. 

Kristiansand Arbeiderparti vil at norske myndigheter skal sette ned et utvalg som skal arbeid med de 

problemstillingene og mulighetene kunstig intelligente tjenester byr samfunnet på. 

Styrets innstilling: Forslaget støttes. Sendes til Agder Arbeiderparti, stortingsgruppa og regjeringsapparatet.  

 

Forslag 3: Ikke et naivt «Like» til sosiale medier 

Forslagsstiller: Øyvind Mjøs 

Svært mange i Norge bruker i dag ulike sosiale medier. I 2018 brukte 4 av 5 nordmenn ulike sosiale medier, og i 2022 

brukte 85 % av alle elleveåringer et eller flere sosiale medier. Nordmenn bruker sosiale medier til ulike formål alt fra 

kommunikasjon, kreativitet til å bli informert om hva som skjer i samfunnet. I 2022 fikk unge i alderen 16-24 nyheter 

med seg gjennom sosiale medier istedenfor tv, radio og aviser ifølge Norsk mediebarometer. Det betyr at mange 

unge, men også folk i andre aldersgrupper, får med seg informasjon og innsikt gjennom sosiale medier som 

Facebook, Twitter og TikTok. Det offentlige Norge som kommuner og politiet er å finne på flere av disse tjenestene i 

dag for å bidra til å informere mennesker om hva som skjer rundt dem. 

Men sosiale medier er ikke problemfrie, og utviklingen vi har sett i de siste årene gir grunn til bekymring. Spesielt det 

vi ser hos Twitter er av skremmende karakter. Her har en av verdens rikeste mennesker kjøpt det som er et viktig og 

populært medium, hvor folk diskuterer og blir informert av for eksempel sitt lokale politi om hva som skjer, for å så 

begynne å forandre det til sin egen økonomiske og politiske vinning. Twitters interne gruppe for å fremme 

menneskerettigheter har blitt lagt ned og Musk har sparket flere ansatte som har arbeidet for å gjøre nettsiden 

fungerende og trygg for brukerne å være samt bruke nettsiden. Nå ser vi også at sikkerhetsordninger som to-trinn 

verifisering for innlogging skal bli lagt bak en betalingsmur. 

Så har vi tjenesten TikTok som gir rom for unge og andre å ha det gøy og være kreative. Men her er det en økende 

bekymring for at deres nære bånd til kinesiske myndigheter kan bli brukt til Kinas fordel. Personlig informasjon og 

tilgang til telefoner kan i verste fall sette nordmenns personlige informasjon i fare. 

Sosiale medier kan gi rom for gode debatter, kreativitet og engasjement. Men vi må ikke være naive! Vi må følge 

med og ikke lukke øynene for de utfordringer og problemer som følger med dem før vi trykker «like»! 

Kristiansand Arbeiderparti vil: 

• At kommuner, fylkeskommuner og staten sine offentlige kommunikasjonskanaler til folk i landet (for eksempel 

offisielle nettsider til kommunene i landet) blir styrket og utformet slik at de er mer synlige og tydelige som 

informasjonskilder. For eksempel at en lager en mindre «strøm» for nyheter og oppdateringer slik man kan finne 

på sosiale medier som Twitter. 

• At norske myndigheter følger aktivt med på utviklingen vi ser innenfor sosiale medier, og sette ned ressurser for å 

bedre følge opp sosiale medieaktørers handlinger som kan sette folks personlige informasjon i fare 

Styrets innstilling: Forslaget støttes. Sendes til Agder Arbeiderparti, stortingsgruppa og regjeringsapparatet.  
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Forslag 4: Mangfold 

Forslagsstiller: Kine Schjelderup Bredesen 

Kristiansand kommune skal ifølge lovverket og politiske vedtak ha mangfold blant sine ansatte. Befolkningen skal 

gjenspeiles og mennesker med nedsatt funksjonsevne skal representeres med et antall stillinger. 

Lov om likestilling og forbud mot diskriminering tar for seg forbud om diskriminering ved ansettelse på grunn av 

funksjonsnedsettelse. I §22 i denne loven står det at arbeidstakere med funksjonsnedsettelse har rett til egen 

individuell tilrettelegging av ansettelsesprosessen, for å forsikre at de kan få arbeid på lik linje med andre. En stor 

andel av folk med nedsatt funksjonsevne står utenfor arbeidslivet og mange er uføretrygdet. De fleste har 

utdannelse til å søke jobb i kommunen. Nedsatt funksjonsevne kan defineres som tap, skade eller et avvik i en 

kroppsdel eller i kroppens fysiologiske, psykologiske eller biologiske funksjoner. Kristiansand kommune har 

spesifikke regler de skal følge for å ansette personer fra denne gruppen. Det kan jo skje at for få med nedsatt 

funksjonsevne kommer til jobbintervju på ulike avdelinger og at sjefene her ikke følger opp. Lovene og reglene skal 

jo følges, men rutinene for å følge dette opp kan bli betraktelig bedre i Kristiansand kommune og det er blant annet 

politikernes ansvar. Sånn det er nå er det jo en mulighet for at for få i denne gruppen får jobb. Kristiansand 

kommune bør bli flinkere til å ansette mennesker med nedsatt funksjonsevne i flest typer stillinger og det burde 

være flere stillinger enn i dag. Det burde være 10% med nedsatt funksjonsevne som jobbet i Kristiansand kommune 

og det burde være en egen rekruttering. Det kunne nok være noen flere ledere med nedsatt funksjonsevne også, for 

å vise mer av mangfoldet. Tilrettelegging for at personer med nedsatt funksjonsevne skal søke kan også bli bedre. 

Det burde egentlig være mer tilsyn med kommunene for å sikre at regelverk og lovverk blir bedre fulgt når det 

gjelder ansettelse av denne gruppen. Det er ikke lett for mennesker med nedsatt funksjonsevne å søke på jobber når 

de er usikre på om de i det hele tatt kommer på intervju. Det er kanskje lettere å forholde seg til en uføretrygd eller 

annen støtte fra NAV, da. Dette er folk som har stått utenfor arbeidslivet i mange år. 

Styrets innstilling: Forslaget avvises. Intensjonen er ivaretatt i punkt 10 under “kommunen som arbeidsplass” i 

programmet vårt.  

 

Forslag 5: Kvinnehelse – Vulvaklinikken 

Forslagsstillere: Mona Dia, Adriana Ruiz og Ida Hirst  

Kvinnehelse er folkehelse. Likevel forsker det for lite på sykdommer, plager, tilstander og smerter som kun kvinner 

opplever. Vi har for lite kunnskap, og for lite forskninger når det kommer til kvinnehelse. Blant annet går flere 

kvinner går mange år før de får påvist den smertefulle tilstanden endometriose. Derfor skal Kristiansand 

Arbeiderparti sørge for at regjeringen setter i gang tiltak og prioriterer kvinnehelse. 

Vulvaklinikken i Kristiansand er en av få aktører som arbeider konkret på dette området. Vi skal derfor i neste 

periode gi Vulvaklinikken mer støtte, slik at de kan fortsette å arbeide for kvinne og kvinners helse. 

Kristiansand Ap vil: 

• At regjeringen kommer med konkrete mål og planer for arbeidet med sykdommer, tilstander og plager som kun 

rammer kvinner 

• At regjeringen skal starte arbeidet med breiere forskning knyttet til kvinnehelse 

• Øke støtten til Vulvaklinikken lokal 

 

Styrets innstilling: Forslaget støttes. Sendes til bystyregruppa, Agder Arbeiderparti, stortingsgruppa og 

regjeringsapparatet.  
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Forslag 6: Kvitteringsordning 

Forslagsstillere: Mona Dia, Adriana Ruiz og Ida Hirst  

Det siste året har avslørt hvor omfattende rasisme er i verden og i Norge. Rasisme gjennomsyrer samfunnet, og 

hudfarge har betydning for hvilke muligheter man har i livet. 

I Norge har politiet fått kritikk for å forskjellsbehandle minoriteter. Mange opplever å bli stoppet av politiet uten å 

forstå hvorfor, og minoritetsungdom stoppes ofte og sjekkes av politiet. Et tiltak for å forhindre at politiet ikke 

stoppet folk på bakgrunn av fordommer eller rasisme er en kvitteringsordning. Denne ordningen vil ta utgangspunkt i 

at politiet må registrere hvem de stopper, hvor og hva slags kontroll det er. Et slikt system vil bidra til at politiet blir 

bevisst på etnisk profilering. Kvitteringen for kontrollen vil også kunne brukes for at en kan ha et bevis på at man har 

blitt utsatt for diskriminering av politiet. 

Kristiansand Arbeiderparti vil innføre en kvitteringsordning i hele Kristiansand kommune 

Styrets innstilling: Forslaget støttes. Sendes til bystyregruppa.  

 

Forslag 7: Tannhelse 

Forslagsstillere: Adriana Ruiz og Mona Dia  

Helse skal ikke stoppe ved tann. Tannhelse er en viktig del av fysisk og psykisk helse, men det er kostbart og det 

skaper sosioøkonomiske hindringer for mange mennesker. Vi vet at alle mennesker trenger tilgang til helsetjenester. 

Likevel velger en av tre nordmenn å droppe tannlege av økonomiske årsaker. Når økonomi og dårlig råd står i veien 

for innbyggeres tannhelse, skapes det enda større sosiale utfordringer og forsterker følelsen av utenforskap. Dette 

bekrefte Verdens helseorganisasjon som slår fast at dårlig tannhelse kan også føre til større helseproblemer og at 

det finnes en sammenheng mellom tannproblemer og hjerte- og karsykdom, diabetes, kreft og luftveissykdommer. 

Dette må vi gjøre noe med. Vi kan ikke tillatte at dårlig økonomi står i veien for tannhelse og vesentlige 

tannbehandling. 

Kristiansand Arbeiderparti vil: 

• Styrkesamarbeid mellom leger, tannhelsetjenester, psykologen og hjemmesykepleie 

• Styrke økonomiske støtteordninger for tannbehandling 

Styrets innstilling: Forslaget støttes. Sendes til Agder Arbeiderparti, stortingsgruppa og regjeringsapparatet.  

 

Forslag 8: Styrke kampen mot vold i nære relasjoner 

Forslagsstillere: Adriana Ruiz og Mona Dia 

Vold i nære utvikles over tid og varierer alt fra psykisk vold til partnerdrap. Som et fenomen, er vold i nære 

relasjoner vanskelig å identifisere og vanskelig å adressere. I mange tilfeller får ofrene lite hjelp 

fra offentlige instanser, noe som skaper hindringer for mange for å tørre å si ifra før vold har utviklet seg. Likevel blir 

mange saker henlagt av politiet. Og konsekvensene er store. 

Ifølge partnerdrapskommisjonen, i 71 % av alle partnerdrapstilfeller har volden blitt kjent fra før, men at sakene 

manglet oppfølging. Vold i nære relasjoner tar liv og har store sosioøkonomiske konsekvenser. I følge Menon 

Economics, kostet vold i nære relasjoner 92 milliarder kroner i 2021. Den største økonomiske kostanden går på tapt 

arbeidsfortjeneste som følger at voldsofre faller utenfor arbeidslivet 
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Vi har alle et ansvar i å stå imot alle former for vold i nære relasjoner. Denne kampen krever en tverrfaglig innsats og 

øk finansiering. 

Kristiansand Arbeiderparti vil: 

• At Kristiansand kommune får en egen handlingsplan mot vold i nærerelasjoner 

• At Istanbul-konvensjonen forpliktelser følges opp 

• Å styrke samarbeider med Krisesenteret og andre organisasjoner som jobber for avskaffelse av vold i nære 

relasjoner 

• Å øke kompetanse om denne tematikken blant helsepersonell og i skoleverket 

• At kommunens voldsarbeid har et likestillingsperspektiv, som tilnærme seg alle aldersgrupper og 

befolkningsgrupper inkl. minoriteter 

• Bruk omvendt voldsalarmen, slik Likestilling- og diskrimineringsombudet og andre eksperter anbefaler 

Styrets innstilling: Forslaget støttes. Sendes stortingsgruppa og regjeringsapparatet.  

 

Forslag 9: Gratis fritidsaktiviteter for barn og unge 

Forslagsstillere: Adriana Ruiz og Mona Dia 

Fritidsaktiviteter koster mye penger. Det gjør at mange barn og unge deltar ikke i fritidsaktiviteter på grunn av 

familiens økonomi. Dette skaper utenforskap, ekskludering og sosiale forskjeller. Når barn og unge opplever 

ekskludering og manglende tilhørighet, kan det ha enda større konsekvenser for deres fremtid. Det finnes en rekke 

aktiviteter og ordninger barn og unge kan benytte seg av, men terskelen er ikke lavt nok. Dette ønsker vi å gjøre noe 

med. 

Kristiansand Arbeiderparti vil: 

• Senke terskelen for at barn og ungdom deltar i ulike fritidsaktiviteter uten at det går på familiens økonomi ved å 

subsidiere kontingenten for fritidsaktiviteter 

• Utvikle en ordninger der kontingenten går direkte til fritidsorganisasjoner, uten at familie må søke på det 

• Oppdrette et samarbeid på tvers av fritidsaktiviteter slik at barn og unge kan utforske flere alternativer og 

oppleve mestring i ulike felter 

• Bistå frivilligheten til å formidle tilbudet til barnefamilier 

• Forsterke kultur og idrettsaktiviteter i alle bydeler 

• Tilrettelegge for at familie med flerkulturell bakgrunn har lik tilgang til fritidsaktiviteter 

Styrets innstilling: Forslaget støttes. Sendes til bystyregruppa.  

 

Forslag 10: Matkastelov 

Forslagsstiller: Neda Blakstad 

Butikkene i Norge kaster mer enn 67.000 tonn spiselig mat hvert år, og matproduksjon står for over én tredjedel av 

menneskeskapte klimagassutslipp i verden. 

Dette er i stor grad fordi matproduksjon legger beslag på store landområder, bruker klimaintensive innsatsfaktorer 

som kunstgjødsel og kraftfôr, og fordi husdyrhold medfører store klimagassutslipp. Dette tilsvarer utslipp fra 505.000 

biler. 

Bare andelen mat som går i søpla står for 8-10 prosent av totale menneskeskapte klimagassutslipp. FNs 

bærekraftsmål påpeker at Norge vi trenger en halvering av matsvinnet før 2030 som et viktig tiltak for å begrense 

global oppvarming. Og en halvering av matsvinnet er vurdert som et av de billigste og mest effektive tiltakene vi har 

for å redusere våre klimagassutslipp. Samtidig er mye av matsvinnet spiselig mat som blir kastet fordi det ikke 
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tilfredsstiller skjønnhetskravene som butikker har til grønnsaker, dette er mat som etter SSB forbrukerundersøkelse 

viser kan bli brukt til å mette 1 millioner mennesker. Dette er uakseptabelt både fordi det er et stort sløseri både 

økonomisk og for miljøet, samtidig som det er en dypt urettferdig å sløse med ressurser når andelen fattige i Norge 

øker og flere familier sliter med å skaffe nok mat. 52 % av matsvinnet skjer blant annet i jordbruket, hos 

matvareprodusentene, hos dagligvarebutikkene og på restaurantkjøkkener. 

Kilde: https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/bransjeavtalen-om-reduksjon-av-matsvinn-hovedrapport-

2020/id2891243/ 

For å skape gode endringer, bidra sterkt til å redusere matsvinnet og bidra til at overskuddsmat går til trengende, 

ønsker Arbeiderpartiet derfor å: 

• forebygge og redusere matkasting med åpen rapportering om dette arbeidet. 

• gi bort spiselig mat fremfor å kaste den gjennom å finansiere en felles løsning for å håndtere overskuddsmat. 

• forebygge matsvinn hos forbrukere. 

Styrets innstilling: Forslaget støttes. Sendes til bystyregruppa, Agder Arbeiderparti, stortingsgruppa og 

regjeringsapparatet  

 

Forslag 11: Refusjon av internettbehandling 

Forslagstiller: Neda Blakstad 

Innen psykisk helsevern er det et kjent problem at det er høy terskel for å få hjelp. 70 % av fastleger mener at det var 

liten sannsynlighet for at henviste pasienter med mild til moderat angst eller depresjon ville få tilbud fra 

spesialisthelsetjenesten (Riksrevisjonen, 2009). Det er anslått at befolkningsandelen som ikke får behandling for 

milde til moderate angst- og depresjonslidelser, på tross av at de har behov for det ("treatment gap") er på over 50 

% (Folkehelseinstituttet, 2016). 

«Psykiske lidelser koster Norge 185 milliarder kroner per år, men kun 13 prosent av kostnadene er 

behandlingskostnader. Resten er såkalte indirekte kostnader, som tapt produktivitet, trygder og andre 

samfunnskostnader.» (Kilde: Arne Holte, tidligere assisterende direktør ved Folkehelseinstituttet). 

1 av 5 individer har til enhver tid en psykisk lidelse. Det store flertallet er ikke alvorlig syke, og behandlingen er kjent 

og virksom. En stor andel av befolkningen er i stand til å hjelpe seg selv hvis de bare vet hvordan og får litt støtte til å 

gjennomføre det som trengs. 

Noe som kan løses ved bruk av internettbehandling blandet med oppfølging av fagperson, som er en glimrende 

løsning fordi den er mye mer kostnadseffektiv enn alternativet. Samtidig som behandlingseffekten for mange lidelser 

opprettholdes. Det gir mer tilgjengelighet enn tradisjonelle løsninger og folk med psykiske lidelser får tidligere 

tilgang til riktig nivå av oppfølging. Individer med psykiske plager kan få enklere tilgang på behandling med god effekt 

som de ellers ikke ville fått. 

Helsetjenester kan drive mer effektiv behandling og dermed hjelpe flere pasienter per ansatt fordi pasienter kan 

gjøre en større del av behandlingen på egenhånd før, under og etter behandling.  

Derfor ønsker Arbeiderpartiet: 

• Å fjerne satsing av ren selvhjelp (Selvhjelp uten oppfølging) innen psykisk helse for unge (siden det ikke hjelper 

ungdom som har de virkelige behovene for å få hjelp med sin psykiske helse. På tross av at det er god evidens på 

at dette ikke har effekt, så kastes det bort mange offentlige midler på dette feltet). 

• Heller å satse på å lage en refusjonsordning for internettbehandling for psykiske lidelser til relevante 

helsetjenester, som fastleger og kommunehelsetjenester. Dette fordi helsetjenester som kombinerer 

internettbehandling med oppfølging gjør at individer oppnå raskere helsegevinst, samtidig som helsevesenet blir 

mer effektivt, kan gi tidligere hjelp og samfunnet sparer store samfunnskostnader. 
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• Å tilrettelegge for en refusjonsordning for internettbehandling slik at det er lavere terskel og vil hjelpe 

helsetjeneste å satse mer på internettbehandling med oppfølging av fagkyndig. Som fører til å spare både 

individer for lidelser og samfunnet for store samfunnskostnader. 

Styrets innstilling: Forslaget støttes. Sendes til Agder Arbeiderparti, stortingsgruppa og regjeringsapparatet. 

 

Forslag 12: Momsfritak for reparasjoner 

Forslagstiller: Neda Blakstad 

Dette er tilleggsforslag på til dagens partiprogram som omhandler sirkulær-økonomi. Arbeiderpartiet har mange 

gode forslag til tiltak i partiprogrammet (https://www.arbeiderpartiet.no/politikken/avfall-og-gjenbruk/) for sirkulær 

økonomi. Samtidig er terskelen for å sende møbler, klær og utstyr til reparasjon høy fordi det er lavere pris samtidig 

mer tilgjengelig å kjøpe nye produkter. Derfor ønsker Arbeiderpartiet å satse mer og ved dette legge til rette for 

arenaer for gjenbruk. Pr dags dato må bruktbutikker betale 25% moms på brukte klær, selv det er betalt moms på 

produktene før de blir levert til gjenbruk. 

Arbeiderparti ønsker å endre dette dersom Norge skal satse på sirkulærøkonomi og endre bruk-og-kast-økonomi i 

Norge. Ved å fjerne momsen vil det bidra til lavere terskel for å etablere gjenbruksarenaer og reparasjon og deling av 

klær og utstyr.  

Styrets innstilling: Forslaget støttes. Sendes til Agder Arbeiderparti, stortingsgruppa og regjeringsapparatet  

 

Forslag 13: Kvinnehelse på alvor 

Forslagsstiller: Kvinnenettverket 

Norge som et likestilt land har fortsatt ulikheter med tanke på forskning på kvinnehelse og kvinne relaterte 

sykdommer. Det er for eksempel kunnskapshull når det gjelder effekt på behandling av typiske kvinnesykdommer. 

Kvinner og menn har enda ikke likeverdige helsetjenester i Norge. Ulike livssituasjoner, tidligere erfaringer med 

helsevesenet, ulik kulturforståelse og ikke minst språket er barrierer for mange. Kvinner er mer sykemeldte enn 

menn med 68 % mer sykemelding. På grunn av dette ønsker Arbeiderpartiet å styrke arbeidet med å forbedre 

helsetilbudet til kvinner. 

Styrets innstilling: Forslaget støttes. Sendes til Agder Arbeiderparti, stortingsgruppa og regjeringsapparatet.  

 

Forslag 14: Byutvikling, grønn omstilling og industri 

Forslagsstiller: Neda Blakstad 

Bakgrunnen til ønske om endring/tilleggs punkt: 

I første punkt får jeg inntrykk av at Kristiansand AP kun støtter større bedrifter. Små nye etablerte bedrifter trenger 

støtte fra lokale politiske partier i tillegg til støtte fra lokalmiljøet for å vokse. Enkeltpersons bedrift kan vokse til å bli 

en stor bedrift og gi arbeid til flere, men da må miljøet rundt bedriften være med på å støtte og stimulere. Jeg savner 

å lese om små entreprenører og spesielt sosiale entreprenører som ønsker å skape et bedre samfunn for mennesker 

fremfor å tjene store summer. Jeg håper Kristiansand AP kan vise støtte til innovative bedrifter som er med på å 

danne et bedre samfunn og kommune å bo i. 

Forslag: 
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Kristiansand Arbeiderparti ønsker å støtte sosiale entreprenører som bidrar til innovative løsninger til 

samfunnsutfordringer der kommunale og offentlige tjenester ikke strekker til. 

La næringslivet ta risikoen til innovative prosjekter og stimuler/belønn offentlige tjenester som benytter innovative 

løsninger. 

Enkelte ganger blir avgjørelser tatt av øverste ledelse som ikke kjenner til utfordringer eller behov. I tillegg skaper 

det unødvendig tid og krefter til å skape forbedringer/endringer. Derfor foreslår Kristiansand Arbeiderparti å dytte 

ansvaret for handel til innovative løsninger lenger ned i organisasjonene til der problemene skal løses. 

Styrets innstilling: Forslaget avvises da det er ivaretatt i programmet.  

 

Forslag 15: En kommune som viser vei i klima- og miljøkampen 

Forslagsstiller: Neda Blakstad 

Legge til rette for arenaer for gjenbruk. Pr dags dato må bruktbutikker betale 25% moms på brukte klær, selv det er 

betalt moms på produktene før de blir levert til gjenbruk. Kristiansand Arbeiderparti ønsker å endre dette dersom 

Norge skal satse på sirkulærøkonomi og endre bruk-og-kast-økonomi i Norge. Ved å fjerne eller redusere momsen vil 

det bidra til lavere terskel for å etablere gjenbruksarenaer og reparasjon og deling av klær og utstyr. 

Kristiansand Arbeiderparti ønsker å støtte om BUA som er med på å låne ut utstyr til befolkningen i Kristiansand. 

Kristiansand Arbeiderparti ønsker også å gjør BUA mer tilgjengelig for befolkningen i Kristiansand, dermed skal vi 

jobbe for å få flere stasjoner rundt i ulike bydeler. 

Kristiansand Arbeiderparti skal støtte lokale bønder og jobbe for at bærekraftig, mangfoldig landbruk blir tatt i bruk 

samt bidra til å støtte lokale matprodusenter. 

Styrets innstilling: Forslaget avvises da det er ivaretatt i programmet. 

 

Forslag 16: By- og stedsutvikling 

Forslagsstiller: Neda Blakstad 

For tryggere ferdsel til og fra barne- og ungdomsskoler ønsker Kristiansand Arbeiderparti å tilrettelegge for , og så 

langt det lar seg utføre, lage hjertesoner. 

Kristiansand Arbeiderparti vil alltid prioritere myke trafikanter, dette også i perioder under anleggsområder. Under 

bygging av nybygg der etablerte sykkelstier blir endret, vil Kristiansand Arbeiderparti jobbe for at nærområdet vil ha 

trygg midlertidig gang- og sykkelsti for både barn, ungdom og for voksne. 

Styrets innstilling: Forslaget avvises da det er ivaretatt i programmet.  

 

Forslag 17: Skole og utdanning 

Forslagsstiller: Neda Blakstad 

Ha en strategi for lekser i skolen og styrke leksehjelp på skolene slik at skolen får mer ressurser til å veilede og hjelpe 

elever for å få leksehjelp av pedagoger på skolen. Ordningen for leksefri fritid videreføres i strategien. 

Kristiansand Arbeiderparti ønsker å sjekke muligheter for å etablere aktivitetsskole (AKS) i Kristiansand, dette i 

samarbeid med SFO. Slik at flere barn får tilgang til fysiske -og kunstneriske aktiviteter uten at det går på bekostning 

av familiens ressurser og tid. 
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Styrets innstilling: Forslaget avvises da det er ivaretatt i programmet.  

 

Forslag 18: Psykisk helse og rus 

Forslagsstiller: Neda Blakstad 

Kristiansand Arbeiderparti anerkjenner det gode arbeidet som blir utført av den kommunale tjenesten «rask psykisk 

helsehjelp» som tilbyr hjelp til personer med lav eller moderate utfordringer. Noe som fører til selvhjelp og til lavere 

kø til tyngre psykiske tjenester. Derfor skal Kristiansand Arbeiderparti arbeide for å styrke de nødvendige ressursene 

for å gjør tjenesten mer tilgjengelig for befolkningen i Kristiansand. 

Styrets innstilling: Forslaget avvises da det er ivaretatt i programmet.  

 

Forslag 19: Likestilling og mangfold 

Forslagsstiller: Neda Blakstad 

Støtte arbeidet med religion -og livssyns dialog som skaper møteplasser på tvers.  

Kristiansand sin befolkning blir både mer mangfoldig og sekulært. Pr dags dato er det tilgjengelig kun seremonirom 

som er under kirken og tydelig kristent markert. For å støtte det religiøse- og livssyns mangfoldet i kommunen skal 

Kristiansand Arbeiderparti jobbe for å etablere et livssynsåpent seremonirom som kan brukes av alle til å markere 

livets store milepæler som begravelser, konfirmasjoner og lignende. 

Styrets innstilling: Forslaget avvises da det er ivaretatt i programmet.  

 

Forslag 20: Kristiansand som arbeidsgiver 

Forslagsstiller: Neda Blakstad 

At kommunen er bevisst over at ledelsen også skal reflektere mangfoldet. Det vil si at ved ansettelser av øverste 

ledelse skal det være fokus på også ansette personer med nedsatt funksjonsevne, med minoritetsbakgrunn, og ha en 

god kjønnsbalanse. 

Styrets innstilling: Forslaget avvises da det er ivaretatt i programmet.   

 

Forslag 21: En mer aktiv kraftpolitikk 

Forslagsstiller: Kenneth Mørk 

På årsmøtet i 2022, et halvt år etter at energiprisene var i ferd med å skyte i været, gav Kristiansand Arbeiderparti sin 

enstemmige tilslutning til forslaget «krafta vår». Hvor mye prisene og energikrisen skulle utvikle seg videre, som 

følge av Russlands meningsløse og folkerettsstridige invasjon av Ukraina, visste vi ikke på daværende tidspunkt, men 

innholdet har ikke blitt mindre i året som har gått. Snarere tvert imot. 

Vi ser at vi er sårbare på energimarkedet når kriser slår til, og til tross for at vi har økonomi til en av Europas beste 

strømstøtteordninger så handler strøm om så mye som har store konsekvenser i det daglige. Det handler blant annet 

om utbygging av kritisk infrastruktur som sikrer innbyggernes elementære behov i Norge og om tilgang til ren kraft 

for å sikre arbeidsplasser som et av våre store 
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konkurransefortrinn. På Arbeiderpartiets hjemmesider sier vi følgende om kraft: «Norge har og skal ha full nasjonal 

råderett over kraftpolitikken. Vi bestemmer hva som skal bygges, og hvor det skal bygges. Tilgang til rikelig med ren 

og rimelig kraft skal komme industrien i hele landet til gode», og Hurdalsplattformen slår fast det samme. 

I løpet av året som har gått har prisene variert voldsomt, fra å få betalt for å bruke strømmen til opp mot 10 kroner 

pr KWH. Dette har slått voldsomt og ulikt ut, både for privatpersoner, men også for organisasjoner, idrett, næringsliv 

og industri. Noen har hatt muskler til å bære de økte kostnadene, andre ikke. Noen har hatt råd til og praktisk 

mulighet til å gjøre energieffektiviserende tiltak for å oppnå støtte i bedrift, andre ikke. På begynnelsen av året ble 

de første langtidskontraktene under nye regler tegnet, og det er bra. Vi står midt i det som kan bli et havvindeventyr, 

det er bra og vil skape mange arbeidsplasser på Agder. Men vi ser også at næringslivet trenger større forutsigbarhet 

på allerede små marginer, og privatpersoner og organisasjoner har behov for økonomisk trygghet. 

Norsk industri er blant verdens mest kompetente, den er bærekraftig og baserer seg i stor grad på ren kraft. Nå 

opplever vi at fortrinnene våre i Norge står i fare for å bli borte, enten midlertidige eller permanente, og vi må sikre 

oss at så ikke skjer. Vi skal være i verdenstoppen på innovasjon, bærekraft og kompetanse innen industri, som vil 

fortsette å skape arbeidsplasser og bygge samfunn. 

I en tid med inflasjon og dyrtid kan det være krevende å levere på alt samtidig uten å drive renten opp eller bidra til 

høyere inflasjon, men vi mener likevel at det må gjøres mer. Flere av forslagene fra fjoråret er oppfylt, det betyr at 

det jobbes godt, men flere av punktene våre fra «krafta vår», står seg også idag. Til tross for at energikommisjonen 

og energiutvalget har lagt frem sine rapporter, så svarer de ikke fullt ut på hva en skal gjøre i en akutt situasjon som 

vi står i idag, hvordan vi sikrer lave priser i markedet på kraftbørsen og hva vi kan gjøre for å få mer kontroll over 

kraftprisene. Kristiansand Arbeiderparti mener at staten må ta en mer aktiv rolle i kraftpolitikken, og foreslår derfor 

at:  

• Det tas energipolitiske grep som sikrer både privatpersoner, næringsliv og industri i Norge stabile og rimelige 

strømpriser  

• Kraftbransjen og staten benytter større andel av de ekstraordinære inntektene fra de høye kraftprisene til å gjøre 

investeringer i opprusting og modernisering av eksisterende vannkraftverk  

• Kraftintensiv industri må sikres langvarige og konkurransedyktige strømpriser 

• Staten må bidra med ekstraordinære bevilgninger til elektrifiseringstiltak i områder med store 

industrietableringer 

• Konsesjonsprosesser for nettanlegg må forenkles 

• Rammebetingelsene for nettselskap må endres slik at investeringer i nettanlegg i forkant av samfunnsutviklingen 

belønnes 

• Norge må vurdere systemendringer som kan påvirke prisfastsettelsen over tid, inkludert egne prisområder, 

differensiering inn/utland og begrensning av eksport 

• Nye eksportkabler må stoppes 

• Elektrifisering av sokkelen bør settes på vent til ny kraft er på plass, og da primært fra havvind. 

• Enova må i større grad bidra til at industrien kan ta grep for energieffektivisering/energigjenvinning ved å 

gjeninnføre «industriprogrammet»’ 

Styrets innstilling: Forslaget støttes. Sendes bystyregruppa, Agder Arbeiderparti, stortingsgruppa og 

regjeringsapparatet  

 

Forslag 22: Luftforsvarets skolesenter på Kjevik 

Forslagsstiller: Kenneth Mørk 

I 2016 ble luftforsvarets skolesenter på Kjevik vedtatt flyttet til Værnes, en beslutning som ble gjort i en annen tid og 

under helt andre forutsetninger og forhold enn i dag. Blant annet står vi i en annen økonomisk virkelighet enn vi 

gjorde i 2016, men det sikkerhetspolitiske er et stadig viktigere argument for å stoppe planene om flytting av 

skolesenteret. Etter Russlands invasjon av Ukraina, står vi i en annen verden enn vi gjorde for få år siden, med behov 
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for å styrke gode og velfungerende lokasjoner for utdanning og militært nærvær, fremfor å bruke enorme summer 

på å flytte virksomheten til andre deler av landet. Det har vært en eksplosiv prisvekst det siste året, og det er svært 

lite sannsynlig at investeringsbeløpene som var gjeldende i 2016, noensinne vil bli de samme igjen. I tillegg er vi 

svært bekymret for tapet av kritisk kompetanse som vil oppstå som følge av en eventuell flytting, som hverken 

region eller nasjon har råd til å bære. Kristiansand Arbeiderparti vil at regjeringen stopper planene om å flytte 

luftforsvarets skolesenter på Kjevik 

Styrets innstilling: Forslaget støttes. Sendes til Agder Arbeiderparti, stortingsgruppa og regjeringsapparatet.  

 

Forslag 23: Vårt lokale demokrati 

Forslagsstiller: Kenneth Mørk 

På Arbeiderpartiets hjemmeside står det at «tjenestene er viktigere enn kommunegrensene» og i 

Hurdalsplattformen står det at «tiden for å overkjøre lokalsamfunn er over» og at «et levende lokaldemokrati er 

grunnsteinen i folkestyret og en forutsetning for tillit og legitimitet til det nasjonale folkestyret… Det er kommunene 

selv som er best i stand til å vurdere hva som trengs mest i deres kommune». Partiprogrammet snakker varmt om 

tillitsreform som viktig og riktig for å gi ansatte tid og tillit til å gi brukerne bedre tjenester. Kristiansand 

Arbeiderparti er helt enig i alt dette. Derfor er det krevende å oppleve at det lokale demokratiet, myndigheten gitt til 

lokale folkevalgte og prosesser etter oppskrift fra parti og Hurdalsplattformen - settes til side, og at lovlige og 

demokratisk fattede vedtak fattet i et kommunestyre kan bli overstyrt av regjeringen fordi det ikke passer inn i bildet 

til en regjeringspartner. Vi vet at vi står ovenfor store oppgaver i tiden som kommer, at vi har mange utfordringer vi 

skal løse sammen, og at vi er avhengig av den nevnte tilliten for å få dette til sammen med innbyggerne, de ulike 

forvaltningsnivåene og næringslivet. Klimakrisen, kampen mot fattigdom og ulikhet, vårt globale solidaritetsansvar 

med mennesker på flukt. Kristiansand og Agder står med begge beina plantet i grønn industriell vekst, som vi er så 

avhengige av å lykkes med for å nå klimamålene, jevne ut ulikheter og få flere mennesker inn i jobb. Kristiansand 

Arbeiderparti ønsker at det er dette som skal ha fokus, ikke å bruke flere år på en mulig reverseringsprosess som 

hverken Kristiansand bystyre eller Kristiansand Arbeiderparti ønsker. Det mest alvorlige er likevel tilliten til 

demokratiet, at vi kan stole på at våre vedtak betyr noe. At et bystyrevedtak ikke blir overprøvd, eller lovverk endret 

for å påtvinge en kommune en annen vilje enn de selv har. Dette gjelder ikke bare Kristiansand, men i aller høyeste 

grad også resten av landet, for hvor trekker vi grensen neste gang? Skal vi ha tillit, må vi vise tillit. Tillitsreform uten 

grunnleggende tillit mellom forvaltning og politikk, vil ikke fungere. Viktige oppgaver som venter, avhenger av at vi 

noen ganger tar vanskelige, men viktige avgjørelser. Da må vi vite at våre vedtak står, at vi er de som best kjenner 

vår kommune, og at vi er i stand til å fatte egne vedtak, med regjeringen i ryggen. 

Styrets innstilling: Forslaget støttes. Sendes til Agder Arbeiderparti, stortingsgruppa, regjeringsapparatet og partiet 

sentralt.  
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Sak 5: Handlingsplan for 2023 

 
Handlingsplan og årshjul er årsmøtets arbeidsordre til styret, og peker på de viktigste oppgavene for Kristiansand 
Arbeiderparti i 2023. Styret har ansvar for å konkretisere og gjennomføre handlingsplanen. 
 
Som politisk parti er vårt hovedmål at samfunnet skal styres etter sosialdemokratiske verdier. For å få gjennomslag 
for dette må vi vinne valg og komme i posisjon. Her spiller partiorganisasjonen en viktig rolle. 
 

1. POLITISK ARBEID 
 
Det politiske arbeidet foregår både i bystyregruppa, i styret og blant medlemmene.  
Styret skal i samarbeid med bystyregruppa arbeide for størst mulig gjennomslag for vårt gjeldende program. 
 
• Invitere medlemmene til politiske diskusjoner både i gruppe- og medlemsmøter 
• I større grad legge til rette for strukturert politisk diskusjon i våre digitale medier 
• Drive en aktiv og god valgkamp 

   

1.1 Politisk regnskap 
Bystyregruppa skal sammen med styret legge fram et politisk regnskap som beskriver status fram til nå i perioden. 
Regnskapet brukes som informasjon til medlemmene og som verktøy i det forestående programarbeidet.  
 

1.2 Valgkampen 2023 
Styret skal, sammen med valgkamputvalget, organisere og tilrettelegge for en aktiv og god valgkamp. Det betyr blant 
annet:  
 
• Legge til rette for god kommunikasjon mellom parti og medlemmer underveis i valgkampen  
• Engasjere medlemmene våre i valgkampen 
• Sørge for skolering av dem som skal delta i valgkampen, med spesielt fokus på topp 15 på bystyrelista 
• Gjennomføre utadrettede valgkampaktiviteter 
• Aktiv bruk av media/sosiale medier i valgkampen  
• Samle inn bilder, informasjon etc. som skal brukes i sosiale medier under valgkampen 
 

2. ORGANISASJONSARBEID 
 

2.1 Ta vare på medlemmene 
Medlemmene danner grunnmuren i organisasjonen. I hvor stor grad de ønsker å engasjere seg varierer. Noen vil 
være støttemedlem, mens andre går for verv og posisjoner. Styret skal sammen med medlemsansvarlig sørge for at 
både nye og gamle medlemmer får gode og interessante tilbud. 
 
• Arrangere velkomstkvelder for nye medlemmer 
• Invitere til medlemsmøter og sosiale aktiviteter 
• Drive aktiv medlemsverving og sørge for stabilt medlemstall 
• Lage en aktivitetskalender på nett, der partiets ulike arrangementer promoteres 
 

2.2 Arbeidet i styret 
AU forbereder sakslister til styremøter og sørger ellers for nødvendige gjøremål mellom styremøtene. Oppgavene i 
styret fordeles slik at alle styremedlemmer har sine ansvarsområder.  
 
• Sørge for god økonomiforvaltning i henhold til vedtatt budsjett 
• Gjennomføre årlige oppgaver for Stiftelsen Ludvig Lømsland 
• Sørge for godt samarbeid med fylkespartiet gjennom verv og planlagte møteaktiviteter 
• Følge opp ansvaret som arbeidsgiver 
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• Legge til rette for fortsatt høyt aktivitetsnivå i seniorgruppa 
• Sørge for god kommunikasjon med Kristiansand AUF 
• Følge opp årsmøtets vedtak om «Øystein Lønns stipend fra Kristiansand Arbeiderparti» 
 

2.3 Skolering 
Skolering av organisasjonen vil alltid være en viktig oppgave. Det er viktig at de som er nye og som ønsker mer enn å 
kun vise sin støtte til Arbeiderpartiet, også får tilbud om å skolere seg både politisk og organisatorisk.  
 
• Forberede opplæring for kandidater som skal delta i valgkampen 
• Benytte tilgjengelige opplæringsverktøy i Mitt Arbeiderparti 
• Skolering av alle medlemmer som skal delta i valgkampen 

 

2.4 Kvinnenettverket 
Arbeiderpartiet ønsker fortsatt stort fokus på likestilling i organisasjonen. Det har vært og er fortsatt er en stor 
utfordring å holde på kvinnelige folkevalgte da mange velger ikke å ta gjenvalg. 
  
Kvinnekontakt og styret skal fortsette arbeidet med å etablere interessante arenaer for kommunepartiets kvinner, 
og øke oppslutningen her. 
 

2.5 Faglig politisk samarbeid 
Et godt samarbeid med fagbevegelsen er viktig av flere grunner. Det bidrar til å utvikle politikken, rekruttere 

tillitsvalgte og gi gode valgresultater. Styret skal følge opp og utvikle samarbeidet på kommunenivå. 

Styret skal følge opp årsmøtevedtak om etablering av Forum for fagbevegelsen.  
 

2.6 Kommunikasjon og bruk av digitale medier 
• Styret skal sørge for å forbedre kommunikasjonen mot medlemmer, for å skape mer engasjement 
• Styret skal, i samarbeid med bystyregruppa, arbeide for å øke synligheten av partiets aktivitet, resultater og 

politikk på sosiale medier 
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Sak 6: Årshjul 2023 

Januar 

5. januar: AU-møte 
12. januar: Styremøte 
16. januar: Medlemsmøte 
17. Januar: AU-møte 
24. januar: Treff i kvinnenettverket (AU) 
26. januar: Styremøte KAP 

Februar 

2. februar: Seniorgruppa 
11. februar: Kunngjøring av årsmøte til KAP 
16. februar: Styremøte KAP  
25. februar: Forslagsfrist for årsmøtet til KAP 
28. februar: AU- møte 

Mars 

2. mars: Styremøte 
8. mars 
9. mars: Seniorgruppa 
11. mars: Årsmøte KAP 
13. mars: AU-møte 
16. mars: Styremøte (konstituering av nytt styre)  
25. mars: Rep.skapsmøte Agder AP 
27. mars: Medlemsmøte 

April 

13. april: AU-møte 
13. april: Seniorgruppa 
22. april: Treff i kvinnenettverket 
20: april: Styremøte 

Mai 

1. mai 
4. mai: Seniorgruppa 
4. mai: Medlemsmøte 
11. mai: AU-møte 
15. mai: Styremøte 

Juni 
12. juni: Medlemsmøte 
15. juni: Treff i kvinnenettverket 

Juli Valgkamp 

August 

15. august: AU-møte 
22. august: Styremøte. Godkjenne årsrapport og årsregnskap til Stiftelsen 
Ludvig Lømsland 
24. august: Treff i kvinnenettverket 

September 

4. september: Medlemsmøte 
11. september: Valgdag 
21. september: AU-møte 
28. september: Styremøte 

Oktober 

9. oktober: Medlemsmøte 
18. oktober: Treff i kvinnenettverket 
19. oktober: AU-møte 
26. oktober: Styremøte 

November 
6. november: Medlemsmøte 
16. november: AU-møte 
23. november: Styremøte 

Desember 
4. desember: Medlemsmøte 
7. desember: Treff i kvinnenettverket 
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Sak 7: Budsjett for 2023 
SALGSINNTEKT RESULTAT 2022 BUDSJETT 2023 

Medlemskontingent 78 974 85 000 

Valgkampstøtte    

Utført frivillig arbeid    

Offentlig kommune 195 000 195 000 

Offentlig støtte Stat 124 504 125 000 

Partiavgift 108 159 110 000 

SUM TILKSUDD OG STØTTE 506 637 515 000 

ANNEN DRIFTSINNTEKT    

Annen Inntekt - SLL 60 000 60 000 

Annen inntekt - diverse 9 570 10 000 

SUM ANNEN DRIFTSINNTEKT 69 570 70 000 

SUM DRIFTSINNTEKTER 576 207 585 000 

Lønnskostnader (stillingsprosenten økes fra 80 % til 100 % ) 475 571 609 000 

SUM LØNNSKOSTANDER 475 571 609 000 

ANNEN DRIFTSKOSTNAD     

Leie lokaler, bod, fellesutgifter, lys og varme 91 853 100 000 

Leie møterom, gruppemøte, seniorgruppe mm 14 400 15 000 

Kontorutgifter  16 307 20 000 

Valgkamp  996 500 000 

Forsikring 3 903 4 000 

Revisjonshonorar 27 663 28 000 

Regnskapshonorar 29 533 37 500 

Møter, kurs, opplæring mm 74 393 45 000 

Bevilgning AUF 25 000 25 000 

Bevilgning seniorgruppa 5 000 10 000 

Bevilgning kvinnegruppa 5 000 10 000 

Øvrige bevilgninger 2 600 2 600 

Øystein Lønn stipend   40 000 

Kontingenter 300 300 

Gave  8 709 5 000 

Andre kostnader 15 040 45 000 

SUM DRIFTSKOSTNADER 320 698 887 400 

SUM KOSTNADER 796 269 1 496 400 

DRIFTSRESULTAT -220 062 -911 400 

Renteinntekt 1 623 1 500 

Renteinntekt rentebærende fond 57 024 50 000 

Gevinst ved realisasjon av andeler fond 41 491  

Tap ved realisasjon av andeler fond 3 504  

SUM FINANSIELLE INNTEKTER 96 635 51 500 

Rentekostnader    

SUM FINANS 96 635 51 500 

RESULTAT -123 428 -859 900 
   

Det er besluttet følgende uttak fra fond i 2023 kr.  500 000 

Avsatt til valgkamp på egen konto kr.  500 000 
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Sak 8: Valg 

A: Styret 

Valgkomiteens innstilling legges frem på årsmøtet 
 

B: Representantskap Agder Arbeiderparti (alle velges for ett år)  

Valgkomiteens innstilling legges frem på årsmøtet.  
 

C: Kontrollkomite 

Valgkomiteens innstilling legges frem på årsmøtet.  
 

D: Valgkomite 

Styrets innstilling (Velges for 1 år): 
 
Terje Næss 
Grete Rirud 
Fredrik Jensen 
Cay Nordhaug 
Åse Løvdal 
 
 


